

Contents

PHILOSOPHY OF THE MEDITERRANEAN – FROM THE ANTICS TO THE CONTEMPORANEITY: M. Kukoč, **On the Best Organization of the Mediterranean Polis** (p. 641); M. Poljak, **Philo of Alexandria as a Link between the Antiquity and the Middle Ages** (p. 657); J. Brnčić, **Augustine in Paul Ricœur’s Thought** (p. 659); I. Martinović, **Josip Zanchi of Rijeka on Marko Antun de Dominis of Rab** (p. 689); A. Tafra, **The Crusades and the Discourse of the Philosophy of History** (p. 709); L. Veljak, **Ibn Khaldun and Vico** (p. 719); H. Festini, **Grisogono’s Leap Forward into the New Science** (p. 725) – STUDIES: S. Radić, **Some of the Problematic Aspects of “Global Ethic Project” (I)** (p. 733); J. Šimić, **Religions and Churches in Front of the Challenge of Globalization** (p. 745); M. Profaca, **Happiness as a Problem** (p. 763) – IN MEMORIAM: R. Kalanj, **Vjekoslav Mikecin (1930–2009)** (p. 775); Ž. Pavić, **Marko Josipović (1948–2009)** (p. 779); L. Veljak, **Leszek Kolakowski (1927–2009)** (p. 783) – BOOK REVIEWS (p. 787) – NOTES AND NEWS (p. 809) – BIBLIOGRAPHY 2009 (p. 849)

Inhalt

PHILOSOPHIE DES MITTELMEERRAUMS – VON DER ANTIKE BIS ZUM ZEITGENÖSSISCHEN: M. Kukoč, **Über den besten Aufbau der mediterranen Polis** (S. 641); M. Poljak, **Philon von Alexandria als Klammer zwischen Antike und Mittelalter** (S. 657); J. Brnčić, **Augustinus im Gedanken Paul Ricœurs** (S. 669); I. Martinović, **Josip Zanchi aus Rijeka über Marko Antun de Dominis von der Insel Rab** (S. 689); A. Tafra, **Kreuzzüge und der Diskurs der Geschichtsphilosophie** (S. 709); L. Veljak, **Ibn Chaldun und Vico** (S. 719); H. Festini, **Grisogons Eintritt in die neue Wissenschaft** (S. 725) – STUDIEN: S. Radić, **Einige von den problematischen Aspekten des Projekts Weltethos (I)** (S. 733); J. Šimić, **Religionen und Kirchen vor der Herausforderung der Globalisierung** (S. 745); M. Profaca, **Glück als Problem** (S. 763) – IN MEMORIAM: R. Kalanj, **Vjekoslav Mikecin (1930–2009)** (S. 775); Ž. Pavić, **Marko Josipović (1948–2009)** (S. 779); L. Veljak, **Leszek Kolakowski (1927–2009)** (S. 783) – BUCHBESPRECHUNGEN (S. 787) – AUS DEM PHILOSOPHISCHEN LEBEN (S. 809) – BIBLIOGRAPHIE 2009 (S. 849)

Contenu

PHILOSOPHIE MÉDITERRANÉENNE – DE L’ANTIQUITÉ À L’ÉPOQUE CONTEMPORAINE : M. Kukoč, **De la meilleure organisation de la polis méditerranéenne** (p. 641); M. Poljak, **Philon d’Alexandrie : un lien entre l’antiquité et le moyen âge** (p. 657); J. Brnčić, **Augustin dans la pensée de Paul Ricœur** (p. 669); I. Martinović, **Josip Zanchi de Rijeka à propos de Marko Antun de Dominis de Rab** (p. 689); A. Tafra, **Les croisades et le discours de la philosophie de l’histoire** (p. 709); L. Veljak, **Ibn Haldun et Vico** (p. 719); H. Festini, **Le bond de Grisogono vers la science nouvelle** (p. 725) – ÉTUDES : S. Radić, **Quelques aspects problématiques du « Projet d’éthique planétaire » (I)** (p. 733); J. Šimić, **Les religions et les églises face au défi de la globalisation** (p. 745); M. Profaca, **Le bonheur comme problème** (p. 763) – IN MEMORIAM : R. Kalanj, **Vjekoslav Mikecin (1930–2009)** (p. 775); Ž. Pavić, **Marko Josipović (1948–2009)** (p. 779); L. Veljak, **Leszek Kolakowski (1927–2009)** (p. 783) – RÉCENSIONS ET COMPTES RENDUS DE LECTURE (p. 787) – DE LA VIE PHILOSOPHIQUE (p. 809) – BIBLIOGRAPHIE 2009 (p. 849)